

Beslutningsreferat fra mødet i den Nationale Hjortevildtgruppe

Deltagere

- Jan Eriksen, formand
- Claus Lind Christensen, Danmarks Jægerforbund
- Peter Busck, Dansk Skovforening
- Henrik Bertelsen, Landbrug & Fødevarer
- Flemming Torp, Friluftsrådet
- Louise Villumsen, Danmarks Naturfredningsforening
- Michael Carlsen, Dyrenes Beskyttelse
- Anders Larsen, Miljøstyrelsen, sekretær
- Samt Peter Sunde og hans Peter Hansen, DCE, under gennemgang af notat.

Tid: Mandag den 28. oktober 2024

Sted: Fysisk møde i SGAV Odense

Dagsordenspunkter

- Siden sidst
- Refleksioner over udflugten til Skåne
- Gennemgang af notat om virkemidler fra DCE
- Frokost
- Gennemgang af notat om virkemidler fra DCE – fortsat
- Procesplan revideret
- Videre proces
- Eventuelt

Referat

Ad Siden sidst

Der var ingen drøftelser under emnet.

Refleksioner over udflugten til Skåne

Punktet blev udskudt til dagsordenspunktet "Eventuelt".

Gennemgang af notat om virkemidler fra DCE

Jan E. understregede, at der var tale om et udkast til et baggrundsnotat og at der ville blive rigelig tid for gruppen til kommentering af begge fremsendte udkast til notater. Yderligere at formålet med dagen fortrinsvist var at gennemgå dokumentet om virkemidler og stille opklarende spørgsmål, m.v. Substansdrøftelser af konkrete anbefalinger til virkemidler kommer først ved mødet i gruppen den 9. december. Det blev også pointeret, at listen med virkemidler ikke er endegyldig og at flere virkemidler kan komme i spil.

De regionale grupper kigger på virkemidler p.t. og har frist for aflevering den 22. november. Nærværende udkast til baggrundsnotat vil ikke tilgå de regionale grupper i udkast. De får tilsendt begge notater i endelig form. Det er vigtigt med rigelig forberedelsestid til grupperne og tiden er bedre brugt på opgaver om "samforvaltning" og "organisering".

Gennemgang af notat om virkemidler fra DCE – fortsat

Gennemgang af udkast til notat fortsatte.

Procesplan revideret

Henset til at de regionale grupper skal have optimale arbejdsbetingelser og i særdeleshed tid, så aftales det, at der ikke sendes en bestilling ud til de regionale gruppe vedrørende samforvaltning og dataindsamling (skulle efter planen sendes ud den 4. november). I stedet vil Jan Eriksen og sekretæren arbejde på en bestilling vedrørende samforvaltning og eventuelt en bestilling mere vedrørende fremtidig organisering af hjortevildtforvaltningen. Disse to temaer vil blive bærende for HVD 25. I lyset af bestillingerne udsendes også en revideret tidsplan.

Videre proces

Det aftales, at sekretæren indsætter dagens kommentarer til baggrunds-notatet om virkemidler i det officielle kommenteringsark. Herefter får gruppens medlemmer 14 dage til at kommentere / supplere kommentarerne til notatet, inden sekretæren videresender det til DCE. Se bilag 1. Sidste dato for kommentarer er den 22. november. Dert blev endnu engang bemærket at notatet alene er et baggrundsnotat som NHG kan plukke i og bruge til selve forvaltningsplanen.

Der var enighed om, at de virkemidler som DCE ikke specifikt har forhold sig, - i lighed med eventuelle andre virkemidler, godt kan blive genstand for en senere drøftelse, herunder;

- Termiske sigtemidler / natjagt,

- Mindstekrav til jagtareal / udlejning af jagt
- Afsætning som virkemiddel
- "fra Etik til lov".

Tilsvarende kan gruppen kommentere på notatet om data "*Krav til bestandsdata for adaptiv forvaltning af kronvildt og dåvildt*". Kommentarerne sendes til sekretæren og det forventes, at disse kan drøftes på næste møde den 9. december.

Sekretæren oplyste under punktet, at planerne om at optage en video til internettet med gruppens medlemmer ikke er skrinlagt, men derimod sat på midlertidig pause som følge af omstruktureringen af ministerielle styrelser, m.v. Gruppens medlemmer vil høre nærmere om processen med videoen på et senere tidspunkt.

Jan oplyste, at han skal mødes med ministeren, hvor hjortevildtforvaltningen vil være på dagsordenen.

Eventuelt

Jan Eriksen oplyste, at han var blevet interviewet til DR vedrørende dåvildtforvaltning på Bornholm.

Jan oplyste også, at Den Nationale Hjortevildtgruppe skal forholde sig til en indstilling om udsætning af dåvildt på Amager. Jan foreslog, at området kunne være oplagt i forhold til et forsøg med samforvaltning. Emnet sættes på dagsordenen til gruppens næste møde den 9. december.

Afslutningsvist var der en kort drøftelse af turen til Sverige uden konklusioner.